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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro bezpečnost a pro prevenci 
kriminality ZHMP 

 

ZÁPIS z 4. jednání 

Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP konaného dne 8. 6. 2023 v 15:00 hod. 

Operační středisko krizového řízení, místnost č. 407, Nová radnice, Mariánské náměstí 2, Praha 1 

     

 
Přítomni: Jiří Ptáček, Ondřej Buršík, Mgr. Karel Hanzlík, Ing. Jan Hora, Mgr. Martin Hrubčík, MBA, MUDr. Tomáš 

Kaštovský, Mgr. Jiří Knitl, Stanislav Šimek, Miloslav Ondra, JUDr. Markéta Štalmachová  

Omluveni: RNDr.  Daniel Mazur, Ph.D., Mgr. Martin Pacovský    

Hosté: Ing. Eduard Šuster - ředitel Městské policie hl. m. Prahy, Mgr. Tomáš Stařecký - ředitel Správy služeb hl. 
m. Prahy, brig. gen. Ing. Luděk Prudil - ředitel HZS hl. m. Prahy, plk. Mgr. Petr Matějček - ředitel 
Krajského ředitelství Policie hl. m. Prahy, MUDr. Petr Kolouch - ředitel ZZS HMP, Mgr. Josef Macháček - 
poradce primátora   

Jednání řídil: Jiří Ptáček, předseda Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP      

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení 

2. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

3. Tisky na vědomí 

4. Zpráva o činnosti MP HMP za květen 2023 

5. Zpráva o činnosti KŘ Policie HMP za květen 2023 

6. Zpráva o činnosti ZZS HMP za květen 2023 

7. Zpráva o činnosti HZS HMP za květen 2023 

8. Zpráva o činnosti SS HMP za květen 2023 

9. Různé a závěr 

 
 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení 

Předseda výboru Ptáček přivítal přítomné členy výboru i hosty na jednání Výboru pro bezpečnost a pro prevenci 
kriminality ZHMP. 

2. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

Program byl bez připomínek schválen přítomnými členy výboru. 
                                                                          přijato (6 - 0 - 1) 
 
Ověřovatelem zápisu byl určen člen výboru MUDr. Tomáš Kaštovský. 
                                                                          přijato (7 - 0 - 0) 
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3. Tisky na vědomí 

Předseda Ptáček uvedl tento bod. Do diskuze neměl nikdo z přítomných příspěvek. 

4. Zpráva o činnosti MP HMP za květen 2023 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Ing. Eduard Šuster, ředitel MP HMP. Sdělil, že zpráva byla standardně dodána. 
Poděkoval a ocenil práci všech, kteří se účastnili na zabezpečení opatření týkající se fotbalového zápasu evropské 
konferenční ligy. 
 
V 15:10 přišel na jednání člen výboru Hora. 

5. Zpráva o činnosti KŘ Policie HMP za květen 2023 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl plk. Mgr. Petr Matějček, ředitel krajského ředitelství Policie hl. m. Prahy. Dotkl 
se tématu hlášení bomb ve školských zařízení na území Prahy. Tato událost je v šetření. Dále se podíleli na opatření 
v souvislosti s nepokoji během dvou soudních jednání v případu bývalé novinářky J. Peterkové obžalované ze šíření 
poplašné zprávy. Opět asistovali při pochodu aktivistů na magistrále. Dále okomentoval průběh opatření při finále 
fotbalové konferenční ligy. Jednalo se o nejrizikovější fotbalové utkání za posledních 10 let s účastí na 35 000 
fanoušků z Anglie a Itálie. Vypomáhaly pořádkové jednotky i z jiných krajů ČR. Monitoring a další opatření trvala do 4 
hodin do rána. 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Hrubčík - vznesl dotaz na spolupráci s Magistrátem v případě plánování takového typu opatření. Požádal, 
zda by mohli tyto informace dostávat v předstihu. 
 
ředitel Matějček - odpověděl, že proběhlo několik schůzek na odboru bezpečnosti Magistrátu, i v rámci MP HMP. 
Součinnost zajišťovali i zástupci z Anglie, i Itálie. Ti pomáhali při řešení některých incidentů s fanoušky. 
 
ředitelka Štalmachová - reagovala s tím, že k této speciální akci byla zřízena pracovní skupina napříč Magistrátem. Ke 
všem velkým akcím probíhá příprava, série koordinačních porad. Operační středisko krizového štábu HMP zajišťuje 
podporu zasahujícím složkám. Ke každé akci musí být vytvořen bezpečnostní projekt, kde jsou nadefinovány 
jednotlivé požadavky složek IZS. 
 
člen výboru Ondra - vznesl dotaz, kdo to bude financovat. 
 
ředitel Matějček - odpověděl, že velkou část platí FAČR a UEFA zaplatila menší část. 
 
člen výboru Hrubčík - navrhnul, aby bylo všem poděkováno formou usnesení. 
 
V 15:15 přišel na jednání člen výboru Hanzlík. 
 

Usnesení: 
 
Výbor pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP děkuje všem složkám a oceňuje profesionalitu 
provedených opatření při zajištění bezpečnosti finále konferenční fotbalové ligy. 

přijato (9 - 0 - 0) 

 

6. Zpráva o činnosti ZZS HMP za květen 2023 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl MUDr. Petr Kolouch, MBA, ředitel ZZS HMP. Sdělil, že vše probíhá ve 
standardním režimu. Dále uvedl, že ZZS HMP již několik let pořádá soutěž jednotlivých ZZS v rámci ČR a nabídla ji 
dalším krajům. Zjistili, že je to velmi zajímavý motivační nástroj pro mladší kolegy. Na soutěže tak budou vysílat 
primárně mladé kolegy, kteří jsou po adaptačním procesu. Na závěr informoval, že přebírají nové sanitní vozy, 
nicméně je to složitý proces a uplatňují penále, které jsou ve smlouvě. Předseda Ptáček požádal o prezentaci nových 
sanitních vozů. Ředitel Kolouch odpověděl, že nabídnou termíny a prezentaci provedou po převzetí větší části vozů. 
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7. Zpráva o činnosti HZS HMP za květen 2023 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl brig. gen. Ing. Luděk Prudil, ředitel HZS HMP. V rámci května proběhl kurz 
technik ochrany obyvatelstva, který je zaměřen na dobrovolné hasiče. Proběhl výcvik se zaměřením na obsluhu 
velkokapacitních čerpadel. Proběhlo cvičení TC JPO Linde Gas 2023 v areálu společnosti Linde Gas, a. s. Všechny 
přítomné pozval na výstavu s názvem Hasiči nového tisíciletí, která je k vidění na Náplavce. Nově mají k dispozici 
automatickou plničku pytlů ke stavění protipovodňových hrází. Vrátil se k tématu požáru elektromobilu. Stále sbírají 
podněty z tohoto požáru a snaží se implementovat lepší řešení. Také se musí zaměřit na ochranné prostředky pro 
hasiče, zejména kuklu a přilbu. O poznatky z tohoto mimořádného zásahu se podělili s hasiči z Londýna v rámci jejich 
návštěvy Prahy. Dále probíhala debata k tomuto tématu. Na závěr bylo přislíbeno, že členové výboru budou 
informováni se závěry analýz, které k tomuto probíhají. 

 

8. Zpráva o činnosti SS HMP za květen 2023 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Mgr. Tomáš Stařecký, ředitel SS HMP. Informoval, že proběhlo protipovodňové 
cvičení v Chuchli. Poděkoval všem zúčastněným za aktivní účast i organizaci. Dále pokračovala ředitelka Štalmachová, 
která sdělila, že jedním z cílů protipovodňového cvičení je reálné odzkoušení časů, za které se mají jednotlivé úseky 
postavit, a nejlépe i s časovou rezervou. Již nyní se připravuje podzimní cvičení v části Zbraslav. Příští rok na jaře 
bude ukončen nácvik celé linie protipovodňové ochrany a opět se začne od začátku. A také všem zúčastněným 
poděkovala. Ředitel Stařecký dále řekl, že byl znovu otevřen úkryt CO Folimanka pro veřejnost. Na závěr bylo řečeno, 
že investiční akce, jak v Dubči, tak v Žihli, pokračují. 
 
Diskuze: 
 
předseda Ptáček - vznesl dotaz, zda po kontaktování odboru hospodaření s majetkem Magistrátu, a také radního 
Zábranského, došlo k posunu při hledání dalšího odstavného parkoviště. 
 
ředitel Stařecký - odpověděl, že k výraznějšímu posunu nedošlo. 
 
předseda Ptáček - požádal členy výboru za Piráty, zda by tento problém v rámci svého politického klubu, neposunuli 
dále. Veškerá korespondence k tomuto bude zaslána. 
 
člen výboru Hanzlík - konstatoval, že protipovodňové cvičení, které se konalo již dříve, po covidové pauze, na 
Zbraslavi, bylo také úspěšné. 

 

9. Různé a závěr 

Předseda Ptáček otevřel téma Městského kamerového systému (MKS). Obdržel dva podněty k fungování MKS, a to 
od MP HMP a KŘ Policie HMP. Na základě tohoto byla domluvena schůzka se zainteresovanými subjekty. Sdělil, že 
pokud bude mít někdo zájem se zúčastnit, má tuto možnost. Dále uvedl, že Mgr. Hanousek z odboru informatických 
činností Magistrátu zaslal podklady na rozpočet k MKS, a podklady týkající se videoanalýzy v rámci MKS. To vše bude 
zasláno členům výboru a stálým hostům. V této souvislosti pozval přítomné na prezentaci týkající se videoanalýzy. 
Pozvánky budou rozeslány. 
 
V další části se dotkl tématu protestů za "30" na magistrále. Popsal celý proces a vývoj k této problematice. Toto 
téma se objevilo i na dopravním výboru a bylo přijato určité usnesení. Předseda Ptáček navrhnul, aby bylo také, v 
rámci Výboru, přijato usnesení.  
Proběhla široká diskuze, na které každý člen výboru vyjádřil své stanovisko. Došli k závěru, že usnesení bude 
schváleno s malou změnu v textu. 
 

Usnesení: 
 
Výbor pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP  
 
I. konstatuje, že  
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neustále se opakující protesty za plošné zavedení rychlosti 30 km/hod na komunikacích na území hl. m. 
Prahy ovlivňují dopravu v Praze. 
Členové výboru byli zástupci složek IZS upozorněni na možná rizika zhoršení dojezdových časů svých 
jednotek v případě, kdy vozidlo IZS uvízne v zácpě vyvolané těmito blokádami. 
 
II. Členové výboru berou na vědomí stanovisko ředitele odboru živnostenského a občanskosprávního o 
stávajících a velmi omezených legislativních možnostech magistrátu tyto protesty zakázat či regulovat. 
 
III.  doporučuje  
Radě HMP předložit na jednání Zastupitelstva HMP materiál, jehož obsahem bude zákonodárná iniciativa, 
ve které navrhne změnu příslušných právních norem tak, aby města měla větší možnost předcházet čím 
dál častějším blokádám hlavních dopravních komunikací. 
 

přijato (7 - 0 - 2) 
 
Další téma, které bylo otevřeno se týkalo pocitové mapy bezpečí a mapy kriminality. Ty byly členům rozeslány. 
Vznesl dotaz na ředitele Šustera z MP HMP týkající se bezpečnostního dohledu v MHD. Ředitel Šuster odpověděl, že 
je zřízen speciální hlídkový útvar čítající 210 strážníků, kteří provádí dohled v prostředcích MHD. S Dopravním 
podnikem HMP (DP HMP) mají zřízen unikátní systém včasné reakce a včasného zásahu. Ten poté detailně popsal. 
Výměna informací mezi MP HMP a DP HMP je na denním pořádku. Také jsou nasazováni ke kontrolám společně s 
revizory. Součástí hlídkového útvaru je speciální skupina TAXI tým. Dále pokračoval ředitel Matějček, který sdělil, že 
mají zřízenu skupinu METRO. Zaměřují se zejména na metro a nyní i na vlaky ČD. Berou velmi vážně případy, kdy se 
revizor dostane do potíží. Ředitel Kolouch připomněl praxi ze zahraničí, kdy jednotlivé dopravní podniky mají své 
zaměstnance vykonávající bezpečnostní dohled. České dráhy mají najatou bezpečnostní agenturu. K tématu 
bezpečnostních agentur se vyjádřil člen výboru Ondra, který je přesvědčen, že musí být provedena novelizace zákona 
o soukromých bezpečnostních službách. Člen výboru Hora navrhuje spustit pilotní provoz s osobami, které by byly 
pod DP HMP a dělaly dohled nad dodržováním přepravních pravidel. Samozřejmě by došlo následně k vyhodnocení 
projektu. 
 
Člen výboru Hrubčík nadnesl téma aktivistických skupin, které blokují svou přítomností veřejné prostory institucím 
nebo nadnárodním společnostem. Vznesl dotaz, zda je v rámci Magistrátu zpracována metodika k této problematice. 
Ředitel Matějček reagoval s tím, že pokud jsou vyzváni k pomoci, pak se aktivně účastní, jinak si to na každé instituci 
řeší v rámci svých interních předpisů, sami. Ředitelka Štalmachová odpověděla, že každá budova Magistrátu má své 
vnitřní předpisy - Návštěvní a provozní řád. Objekt Nové Radnice je otevřený, byly snahy o změnu, nicméně jedná se 
o politické rozhodnutí budovu nezavírat. Vnitřní předpisy a procesy směrem k ostraze jsou nastaveny a fungují. Běžní 
zaměstnanci prochází periodickým školením týkající se potencionálních nebezpečí. V objektu Nové Radnice a 
Škodova paláce jsou služebny MP HMP. Předseda Ptáček vznesl dotaz na bezpečnostní analýzu budov Magistrátu, 
která se zpracovávala. Ředitelka Štalmachová odpověděla, že se analýza chýlí ke konci a její závěry se budou 
předávat Radě HMP. Předseda Ptáček požádal, po zpracování závěrečné zprávy z analýzy, aby byla rozeslaná členům 
výboru. 
 
Předseda Ptáček všem poděkoval za účast a ukončil jednání v 17:30 hod. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřil: MUDr. Tomáš Kaštovský - člen Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP  

Zapsala: Ing. Veronika Křižanová, MHMP - BEZ MHMP   

 

Jiří Ptáček 
předseda Výboru pro bezpečnost a pro 

prevenci kriminality ZHMP 
 

 
JUDr. Markéta Štalmachová 

tajemnice Výboru pro bezpečnost a pro 
prevenci kriminality ZHMP 

 
 


